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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 21 
augusti 2024 

Plats och tid  
Frödingsalen, Ulleråker, klockan 15:00-16:10,  
ajournering klockan 15:40-15:50. 

Paragrafer 

206-223 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) 
Kent Kumpula (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Fredrik Hultman (M) 
Ulrik Wärnsberg (S) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Karolin Lundström (V) 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Nora Karlsson (C) 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 

Övriga närvarande 

Ingela Hagström tillförordnad stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och 
biträdande stadsdirektör, Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Åsa Nilsson 
Bjervner kanslichef, Susanne Eriksson politisk stabschef samt John Hammar och Sara-
Carin Öhman kommunsekreterare.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 206 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att protokollet justeras tisdagen den 27 augusti 2024 

 

§ 207 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ärende 17. Deltagande konferens & möten utgår från föredragningslistan, 
2. att Initiativ om att fira OS- guldmedaljör från Jonas Segersam (KD) läggs till 

föredragningslistan, samt  
3. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar att Initiativ om att fira OS- guldmedaljör från Jonas 
Segersam (KD) läggs till föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Jonas Segersams (KD) yrkande samt 
föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 208  

Rapport om VA-verksamhetens 
kostnadsstruktur och avgiftsutveckling 
KSN-2024-01824 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att inom ramen för beredningen av Mål och budget 2025 med plan för 2026–
2027 föreslå kommunfullmäktige att kommunstyrelsen och Uppsala Vatten 
och Avfall AB ges i uppdrag att i ett tidigare skede synliggöra olika vägvals 
betydelse för va-avgifternas utveckling, 

2. att lägga rapporten till handlingarna, samt 
3. att fortsatt följa kostnads- och effektiviseringsutvecklingen i VA-verksamheten 

med en särskild återrapportering i maj 2025. 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2024 med plan för 2025–2026 gavs Uppsala Vatten och Avfall AB och 
kommunstyrelsen uppdraget att göra en översyn av va-verksamhetens 
kostnadsstruktur och va-taxans utveckling över tid för att säkerställa en effektiv och 
hållbar vatten- och avloppsförsörjning. 

Inom ramen för uppdraget har en rapport tagits fram som återges i bilaga till ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 13 augusti 2024 § 170 
• Tjänsteskrivelse daterad 18 juni 2024 
• Bilaga 1, rapport Översyn av va-verksamhetens kostnadsstruktur och va-

taxans utveckling (Mål och budget-uppdrag 18) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari(C) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag med följande tillägg: 
att Uppsala Vatten ska redovisa en konkret åtgärdsplan på hur de kan sänka sina 
kostnader för att säkerställa att minimera kommande höjningar. 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras tilläggsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande med följande motivering: 
Uppsala kommun står inför stora investeringsbehov de kommande åren när det kommer 
till VA-verksamheten (Vatten och-avloppsverksamheten). Det handlar om reinvesteringar 
och underhållsbehov av befintlig VA-anläggning, nyinvesteringar i takt med att Uppsala 
växer, ökade miljökrav samt säkerhet och beredskap, för att ta några exempel. Den 
kommande tioårsperioden planeras investeringar om 6,8 miljarder kronor i Uppsala 
kommuns VA-verksamhet. Under samma period beräknas verksamhetens låneskuld öka 
med 400 – 700 miljoner kronor årligen för att uppgå till över 8 miljarder kronor år 2033. 
Sammantaget kommer detta innebära behov av kraftiga höjningar i taxor för VA-
kollektivet de kommande åren, för det är via taxor som VA-verksamheten finansieras. 

Då VA-verksamheten är en monopolverksamhet som styrs av självkostnadsprincipen är 
det av största vikt att verksamheten bedriv på ett mycket effektivt sätt. Uppsala Vattens 
styrelse har identifierat behovet av att följa kostnadsutvecklingen som en viktig 
strategisk fråga framöver och den rapport som är framtaget med anledning av uppdrag 
18 i Mål och budget beskriver översiktligt om de faktorer som driver kostnader.  

Vi anser att, i ljuset av de stora finansiella utmaningar som Uppsala Vatten står inför, det 
inte är tillräckligt med den övergripande analysen och yrkade därför på att bolaget även 
ska redovisa en konkret åtgärdsplan på hur de kan sänka sina kostnader för att 
säkerställa kommande avgiftshöjningar minimeras för våra kommuninvånare. Vi kan 
bara beklaga att styret inte kunde bifalla vårt yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Ledningsflyttar i samband med spårvägsutbyggnaden verkar leda till kostnader om 50 
miljoner för Uppsala vatten, en avgift som blir en ekonomisk börda för Uppsala vattens 
kunder. Satsningen på spårväg borde till fullo finansieras genom direkta och tydliga 
utgifter för spårvägsutbyggnaden, istället för att ”döljas” bakom en höjd VA-taxa. Antal 
anställda i Uppsala vatten har ökat med 70% sedan 2017, något som förmodligen också 
är en stor bidragande orsak till den skenande VA-taxan. För att hålla va-avgifterna låga 
är det viktigt att Uppsala vatten och avfall AB slimmar sin verksamhet till att enbart 
fokusera på kärnverksamheten och underhåll av den för verksamheten nödvändiga 
infrastrukturen. I dagsläget sysslar man med bränsle och energi, klimatfrågor samt 
experimentell verksamhet och forskning. Det är inte kommunens uppdrag att driva den 
teknologiska utvecklingen framåt, den frågan lämpar sig bättre hos den privata sektorn 
och universiteten. Kostnadsperspektivet behöver vara vägledande för att medborgarna 
skall kunna erbjudas en tillförlitlig och billig service. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 209  

Yttrande över samrådsversion av Tierps, 
Uppsala och Östhammars kommuns 
handlingsprogram enligt lagen om skydd mot 
olyckor 
KSN-2024-01911 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till räddningsnämnden i enlighet med bilaga 1.  

Sammanfattning 

Räddningsnämnden har remitterat en samrådsversion av Tierps, Uppsala och 
Östhammars kommuns handlingsprogram enligt lagen (2003:778) om skydd mot 
olyckor, för yttrande senast den 20 augusti 2024. Handlingsprogrammet revideras en 
gång per mandatperiod och det remitterade förslaget ska börja gälla den 1 januari 
2025.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 13 augusti 2024 § 171 
• Tjänsteskrivelse daterad den 8 juli 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över samrådsversion av Tierps, Uppsalas och Östhammars 

kommuns handlingsprogram enligt lagen om skydd mot olyckor 
• Bilaga 2, Handlingsprogram Uppsala brandförsvar - samrådsversion 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar 
att kommunen i sitt yttrande förordar att ett nytt målområde läggs till med syfte att 
främja ett mer likvärdigt brandförsvar på landsbygden, bland annat bör det finnas 
tankbilar med vatten till släckningsarbete på samtliga brandstationer. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är anmärkningsvärt att de boende på landsbygden inte har rätt till ett likvärdigt 
brandförsvar, med brandstationer som har möjlighet att komma till undsättning och 
snabbt påbörja ett släckningsarbete vid exempelvis en villabrand. Utan tankbilar med 
vatten försvåras och försenas släckningsarbetet vilket riskerar att leda till att stora 
ekonomiska stora värden och liv riskeras i onödan. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 210  

Yttrande över Statskontorets rapport 
Koncentration av viss länsstyrelseverksamhet 
KSN-2024-01374 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Finansdepartementet enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Statskontoret har på uppdrag av regeringen utrett en anpassning av nuvarande 
koncentration av länsstyrelsers verksamhet och föreslår vissa förändringar. 
Statskontoret redovisar också några ytterligare verksamheter som skulle kunna 
koncentreras utöver det tiotal som omfattas idag. Uppsala kommun har inga 
synpunkter på Statskontorets förslag men konstaterar att en fortsatt koncentration 
som minskar Länsstyrelsen i Uppsala, både avseende tillgänglig personal och 
kompetensområden, innebär risker och motsätter sig en sådan utveckling. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 13 augusti 2024 § 172 
• Tjänsteskrivelse daterad 24 juli 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över Statskontorets rapport 2023:14, Koncentration av viss 

länsstyrelseverksamhet. 
• Bilaga 2, Statskontorets rapport 2023:14, Koncentration av viss 

länsstyrelseverksamhet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra att länsstyrelsernas verksamhet samordnas och optimeras, samtidigt som det 
naturligtvis är angeläget att staten med sina myndigheter ger en god service i alla län 
och gentemot alla kommuner. 
Kristdemokraterna vill att sjukhusen ska förstatligas och då blir regionerna överflödiga. 
Att samordna regionerna till några färre är dock ett positivt steg på väg, och därför är det 
också bra att regionindelningen för länsstyrelsernas samordning ändras. I förslaget skall 
Uppsala län föras från en Stockholm/Mälarregion till att Uppsala nu ingår i 
”Svealandsregionen”, de sju län som utgör sjukvårdsregionen. Det är bra att samordna 
regionsamarbeten så att det gäller både länsstyrelsen / den statliga indelningen och 
regionerna. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 211  

Yttrande över koncessionsansökningar 
KSN-2024-02018 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttranden till Energimarknadsinspektionen enligt bilaga 1, samt 
2. att skicka brev till Svenska kraftnät angående naturvärdeskompensation 

enligt bilaga 2. 

Sammanfattning 

Energimarknadsinspektionen har skickat fyra koncessionsansökningar från Svenska 
kraftnät (SVK) avseende nya kraftledningar på remiss. Det handlar om skilda 
delsträckor som sammantaget ska förstärka överföringskapaciteten i det nationella 
elnätet och därmed säkerställa att effektbehoven i Uppsala kan tillgodoses för lång tid 
framåt. För enkelhets skull behandlas ärendena i samma tjänsteskrivelse och yttrande. 
Remisstiden löper till 20 augusti 2024, men Uppsala kommun har fått förlängning till 
24 augusti. 

De aktuella delsträckorna är fördelade på följande ärenden: 

KSN-2024-02015: Bredåker-Jälla 

KSN-2024-02016: Mehedeby-Jälla 

KSN-2024-02017: Plenninge- Odensala 

KSN-2024-02018: Jälla-Plenninge 

Kommunstyrelsen har tidigare yttrat sig till SVK i myndighetsdialog (kommunstyrelsen 
25 augusti 2021, § 227) och samråd (kommunstyrelsen 28 september 2022, § 213) som 
föregått koncessionsansökan. För sträckan Plenninge-Odensala har kommunstyrelsen 
även yttrat sig i kompletterande samråd avseende skilda delområden 
(kommunstyrelsen 19 oktober 2022, § 231, samt 8 februari 2023, § 5) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 13 augusti 2024 § 173 
• Tjänsteskrivelse daterad 24 juli 2024 
• Bilaga 1, yttrande över koncessionsansökningar 
• Bilaga 2, brev till svenska kraftnät angående naturvärdeskompensation 
• Svenska kraftnäts koncessionsansökningar med bilagor. Materialet är mycket 

omfattande och återfinns på Energimarknadsinspektionens webbplats www.ei.se. 
Länkar till materialet finns nedan: 
KSN-2024-02015: Bredåker-Jälla 
KSN-2024-02016: Mehedeby-Jälla 
KSN-2024-02017: Plenninge-Odensala 
KSN-2024-02018: Jälla-Plenninge 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

  

 

  

https://www.ei.se/bransch/koncessioner/det-har-gor-ei-inom-koncessioner/pagaende-arenden---natkoncession-for-linje/arenden-natkoncession-for-linje-2023/arende-2023-104047
https://www.ei.se/bransch/koncessioner/det-har-gor-ei-inom-koncessioner/pagaende-arenden---natkoncession-for-linje/arenden-natkoncession-for-linje-2023/arende-2023-103889
https://www.ei.se/bransch/koncessioner/det-har-gor-ei-inom-koncessioner/pagaende-arenden---natkoncession-for-linje/arenden-natkoncession-for-linje-2023/arende-2023-104046
https://www.ei.se/bransch/koncessioner/det-har-gor-ei-inom-koncessioner/pagaende-arenden---natkoncession-for-linje/arenden-natkoncession-for-linje-2023/arende-2023-104045
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 212  

Ny budget för Södra Storvreta etapp 2, 
Eriksberg etapp 2 (Hammarparken) och Östra 
Sala backe etapp 3 
KSN-2024-01479 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna utredningsbudget för Södra Storvreta etapp 2 som omfattar 
kostnader om 30,8 miljoner kronor enligt ärendets bilaga 1, 

2. att godkänna genomförandebudget för Eriksberg etapp 2 (Hammarparken) 
som omfattar kostnader om 94,8 miljoner kronor enligt ärendets bilaga 2, samt 

3. att godkänna genomförandebudget för Östra Sala backe etapp 3 som omfattar 
kostnader om 156,7 miljoner kronor enligt ärendets bilaga 3. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har beslutat att exploateringsprojekten delas upp i olika skeden där 
budget beslutas för utredningsskedet och genomförandeskedet separat (8 februari 
2022, § 3). En utredningsbudget beslutas i samband med projektstart och en 
genomförandebudget beslutas inför antagande av detaljplan. I samband med årets 
första tertialuppföljning uppmärksammandes att de tre projekten Södra Storvreta 
etapp 2, Eriksberg etapp 2 (Hammarparken) och Östra Sala Backe etapp 3 saknar 
beslutad budget för det aktuella skede som de befinner sig i. För att åtgärda detta 
föreslås kommunstyrelsen att besluta om budgetar för respektive projekt. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 19 juni 2024 § 43 
• Tjänsteskrivelse daterad 16 maj 2024 
• Bilaga 1, Utredningsbudget för Södra Storvreta etapp 2 
• Bilaga 2, Genomförandebudget för Eriksberg etapp 2 (Hammarparken) 
• Bilaga 3, Genomförandebudget för Östra Sala Backe etapp 3 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till den andra att-satsen i mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller den första att-satsen i mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 

Ordföranden ställer därefter den andra att-satsen i mark- och exploateringsutskottets 
förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller den andra att-satsen. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller den tredje att-satsen i mark- 
och exploateringsutskottets förslag. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna har sedan planerna på byggnation i Hammarparken först lanserades 
sagt nej till projektet. Det har utvecklats på ett sätt som strider mot de ursprungliga 
planerna på en barriär ut mot Ekebydalen, och därför är vi fortfarande mot 
exploateringen. 
När det gäller Stovreta är det viktigt att så snabbt som möjligt få på plats en förbindelse 
för trafik inklusive kollektivtrafik från Södra Fullerö direkt in till Storvreta så att de 
oacceptabla kollektivförbindelserna idag förbättras. 
Östra Salabacke etapp 3 har vi haft synpunkter på detaljplaner och liknande då vi inte vill 
ha för stora förskoleenheter, och är angelägna att man inte bygger för högt och tätt, så 
att exempelvis förskolegårdar skuggas. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 213  

Projektdirektiv Gårdsvägen 
KSN-2024-01710 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna projektdirektiv för Gårdsvägen med tillhörande utrednings- och 
genomförandebudget enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

I samband med fyrspårets utbyggnad ska Trafikverket ersätta den nuvarande 
plankorsningen i höjd med Gårdsvägen. Plankorsningen ersätts med två nya passager 
och anslutande vägsystem under järnvägen, dels passage för gång- och cykeltrafik 
strax söder om Gårdsvägen, dels en bilpassage under järnvägen cirka 400 meter söder 
om Gårdsvägen. 

Enligt medfinansieringsavtalet med Trafikverket (KSN-2022-02108) ska de nya 
passagerna utformas som planskilda korsningar i form av vägtunnel under järnvägen. 
Uppsala kommun är medfinansiär av vägtunneln vid Gårdsvägen då den innehåller 
delar som inte ingår i Trafikverkets grundutförande. Detaljerat utförande kommer att 
regleras i kommande genomförandeavtal med Trafikverket.  

Projektet omfattar anslutningsvägar både öster och väster om järnvägen till respektive 
tunnel. Även invändig beklädnad av tunnlarna samt själva gatusektionen som 
genomskär tunneln faller inom kommunens intresse samt ansvar för framtida 
underhåll.  Totalt omfattar den vägsträcka som ska planeras, byggas ut och anpassas 
till cirka 1,5 kilometer. 

Detta projektdirektiv avser både projektets planeringsfas och genomförandefas för 
detaljplan benämnd Gårdsvägen, PBN-2023-000285. 

Beslutsunderlag  

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 19 juni 2024 § 45 
• Tjänsteskrivelse daterad 2 juni 2024 
• Bilaga 1, Projektdirektiv Gårdsvägen  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller mark- och exploateringsutskottets 
förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra att få till planskilda korsningar med järnvägen i samarbete med Trafikverket. 
Föreliggande projekt ligger i direkt anslutning till, och i praktiken runt ”Danelid”, 
Danmark IF:s fotbollsanläggning. Därför är det bra att det kan nämnas i direktivet, vilket 
det inte gjorde i ursprungsversionen. Det är viktigt att utvecklingen sker i nära samarbete 
med fotbollsföreningen och att det finns en tanke hur de ska kunna fortsätta att bedriva 
sin verksamhet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 214  

Projektdirektiv för stadsdelsnod Sävja samt 
begäran om planbesked över Sävja etapp 1 
KSN-2024-01151 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna projektdirektiv för Sävja enligt ärendets bilaga 1 och därmed 
ersätta tidigare godkänt projektdirektiv för Östra och Södra Nåntuna (KSN-
2020-01595) enligt bilaga 3, 

2. att godkänna förslag till utredningsbudget och begära planbesked hos plan 
och byggnadsnämnden i enlighet med ärendets bilaga 2, samt 

3. att hos plan- och byggnadsnämnden återta begäran om planbesked för Östra 
och Södra Nåntuna (KSN-2020-02002), bilaga 4. 

Sammanfattning 

I enlighet med fyrspårsavtalet som är tecknat mellan Uppsala kommun, staten och 
Region Uppsala har Uppsala kommun förbundit sig att pröva planläggning av 21 500 
bostäder inom sydöstra staden. För Sävja bygger projektdirektivet på långsiktiga mål 
avseende kvalitet och tid för genomförande av en ny stadsdelsnod inom Sävja.  

Sedan tidigare finns godkända projektdirektiv över Östra och Södra Nåntuna samt 
tillhörande begäran om planbesked. Dessa togs innan den fördjupade översiktsplanen 
över de sydöstra stadsdelarna antogs och de ligger delvis inom projektområdet för 
Sävja stadsdelsnod och har blivit inaktuella. 

Kommunstyrelsen föreslås godkänna projektdirektivet, inklusive utredningsbudget för 
delprojekt Sävja etapp 1 inom Sävja, i enighet med bilaga 1 och bilaga 2. Direktivet är 
ett led att realisera ovan nämnda avtal samt att skapa en ny klimatpositiv stadsnod i 
södra Uppsala. Samtidigt föreslår kommunstyrelsens mark- och exploateringsutskott 
att ta tillbaka godkänt projektdirektiv för Östra och Södra Nåntuna samt att ta tillbaka 
begäran om planbesked för samma områden se bilaga 3 och bilaga 4. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 19 juni 2024 § 46 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 juni 2024 
• Bilaga 1, Projektdirektiv Sävja 
• Bilaga 2, Utredningsbudget – delprojekt Sävja etapp 1 
• Bilaga 3, Projektdirektiv för Östra och Södra Nåntuna (KSN-2020-01595) 
• Bilaga 4, Planbesked för Östra och Södra Nåntuna (KSN-2020-02002) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) 
yrkar  
att avslå att-sats 1 och 2 i mark- och exploateringsutskottets förslag, samt 
att bifalla att-sats 3 i mark- och exploateringsutskottets förslag 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till mark- och exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först den första att-satsen i mark- och exploateringsutskottets 
förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 

Ordföranden ställer därefter den andra att-satsen i mark- och exploateringsutskottets 
förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 

Ordföranden ställer slutligen den tredje att-satsen i mark- och exploateringsutskottets 
förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Vi har sagt nej till planerad utbyggnad av Sydöstra staden med 21 500 bostäder och 
spårväg. Vi har dessutom föreslagit att en ny fördjupad översiktsplan ska arbetas fram i 
bred dialog med uppsalaborna och med en annan inriktning. Föreliggande plan innebär 
också att man frångår den tidigare idén för Sävja med mindre gårds-/by-strukturer 
omgivna av grönområde, vilket innebär en radikalt förändrad karaktär för området. Vi 
reserverar oss därför mot föreliggande förslag till beslut. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna ställer sig inte bakom den storskaliga förtätningen av de sydöstra 
stadsdelarna. Projektet bygger helt och hållet på förhoppningen om att tiotusentals 
invånare, utefter väldigt osäkra befolkningsprognoser, ska vilja flytta till höghus i södra 
Uppsala. Vi behöver inte fler miljonprogram och utanförskapsområden. 
Sverigedemokraterna vill istället bygga ut Uppsala varsamt med ett fokus på 
småhusbebyggelse och naturnära miljöer. En proportionerligt större andel av 
samhällsplaneringen bör ske på landsbygden och i de prioriterade tätorterna. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi liberaler står fast vid vår övertygelse om att alla invånare ska få så likvärdiga 
förutsättningar som möjligt – det gäller allt från skola, vård och omsorg, till jobb, 
näringsliv, kommunikation och boende. Vi fortsätter utvecklingen av Uppsala och är fast 
beslutna om att göra vårt yttersta för att säkra fyrspårsavtalet och de tillhörande 
projekten. Uppsala ska vara en attraktiv, hållbar och inkluderande kommun. Här vill man 
bo, jobba, studera och leva – så även i framtiden. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att utveckla stadsdelen Sävja och att den utvecklas klokt kopplat till att en 
tågstation Uppsala södra byggs. Utvecklingspartiet demokraterna, UP, motsätter sig att 
spårvägsprojektet genomförs. UP anser att kommunen skyndsamt ska tänka om och 
fortsätta med den tidigare inriktningen att staden under överskådlig tid ska ”Tänka spår 
men köra buss”. UP anser också att takten i utbyggnaden ska ske på ett sätt som gör att 
belastningen på de boende i närområdet blir acceptabel och på ett sätt så att områdets 
trafikflöden kan fungera på ett sätt som gör att berörda invånare får sina livspussel att 
fungera parallellt med att byggutvecklingen sker. Det är viktigt att fordonsslaget bil ingår 
ordentligt i planeringen så att området kan vara attraktivt för köpstarka personer som av 
flera skäl vill ha god tillgång till en bil. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 215  

Handlingsplan för trafikbuller 2024-2028 
KSN-2024-00081 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa Handlingsplan för trafikbuller för perioden 2024–2028, samt 
2. att sända Handlingsplan och beslutsunderlag till Naturvårdsverket som 

Uppsala kommuns åtgärdsprogram för omgivningsbuller enligt förordningen 
om omgivningsbuller.  

Sammanfattning 

Uppsala kommun har enligt förordningen om omgivningsbuller (SFS 2004:675) kartlagt 
bullerkällor inom kommunen och beräknat antalet bullerutsatta boende. Som följd av 
kartläggningen ska kommunen ta fram ett åtgärdsprogram mot omgivningsbuller. 
Uppsala kommun uppfyller kraven för åtgärdsprogram genom att ta fram en 
handlingsplan för trafikbuller, ärendets bilaga 1. Handlingsplanen blir ett bindande 
dokument för främst bullerskyddsåtgärder som kommunen ska vidta mellan 2024 och 
2028 för att minska bullerproblematiken i särskilt utsatta områden. Handlingsplanen 
fokuserar särskilt på vägtrafiken eftersom den är den främsta källan till 
omgivningsbuller i Uppsala kommun samt också är den bullerkälla som kommunen 
har rådighet över i befintlig miljö.  

Handlingsplanens främsta syfte är att minska kommuninvånarnas exponering för 
omgivningsbuller och därmed de negativa hälsokonsekvenserna. Handlingsplanen 
förtydligar även genomförande och uppföljning av de långsiktiga målen avseende 
buller som återfinns i översiktsplan 2016 och i kommunens fokusmål. Åtgärderna är 
indelade i åtgärdsområdena Bullerskyddsåtgärder i befintlig miljö och Förebyggande 
åtgärder. Handlingsplanen är en fortsättning på tidigare handlingsplan för perioden 
2021–2023. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 13 augusti 2024 § 174 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 juni 2024   
• Bilaga 1, Handlingsplan för trafikbuller 2024–2028  
• Bilaga 2, Ekonomiska konsekvenser  
• Bilaga 3, Mål, riktvärden och rekommendationer för omgivningsbuller  
• Bilaga 4, Bullerkartläggning 2022 
• Bilaga 5, Samrådsredogörelse 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari(C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att stryka åtgärd 11 ”Införa ljudnivå (tysta områden/buller) som en aspekt att ta hänsyn 
till under processen att bilda och anordna nya naturreservat” under förebyggande 
åtgärder. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Vi ser generellt att program och planer bör sträva efter att ha kvalitativa mål och inte 
kvantitativa.  
Vår partier anser också att bullerdämpande åtgärder prioriteras till platser där de gör 
mest effekt för att optimera att offentliga medel investeras effektivt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 216  

Svar på motion om att anlägga mikroskog i 
Uppsala stad från Sussie Åhlander (L) 
KSN-2023-03551 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bifalla motionen 

Sammanfattning 

Sussie Åhlander (L) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträden 
11 december 2023 att det ska anläggas mikroskogar i Uppsala stad. Hon föreslår att 
Uppsala ska prova konceptet mikroskog, samt utreda vilka ytor som är bäst lämpade 
för det. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 13 augusti 2024 § 176 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 juni 2024 
• Bilaga 1, Motion om mikroskogar från Sussie Åhlander (L) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att bifalla motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att bifalla 
motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
En mycket bra och viktig motion. Det är av många skäl viktigt att Uppsala kommun, i en 
allt mer tätbebyggd stad, säkerställer större grönområden som fyller många värdefulla 
funktioner. Inte minst hälsofunktioner och hantering av dagvatten. Von Bahrska häcken 
är ett utmärkt exempel på en microskog som gör stor positiv nytta i sitt närområde. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 217  

Svar på motion om farthinder från Mattias 
Jansson (SD) och Anders Sehlin (SD) 
KSN-2023-03222 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet, samt  
2. att ge gatu- och samhällsmiljönämnden i uppdrag att intensifiera samrådet 

med Region Uppsala i syfte att farthinder utformas på bästa sätt utifrån 
trafiksäkerhet, arbetsmiljökrav för bussförare och linjetrafikens körtider. 

Sammanfattning 

Mattias Jansson (SD) och Anders Sehlin (SD) föreslår i en motion väckt 7 november 
2023  

• att gatu- och samhällsmiljönämnden omedelbart pausar all fortsatt 
nyanläggning av farthinder i form av vägbulor till dess att en ordentlig 
genomlysning av kostnader och både för- och nackdelar för denna tekniska 
lösning har gjorts, samt   

• att Uppsala kommun för att minimera skador på fordon och för att minska 
skaderisken för fordonsförare, löpande byter ut befintliga vägbulor till smarta 
farthinder och fartkameror i så stor utsträckning det är möjligt. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 13 augusti 2024 § 177 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 juni 2024 
• Bilaga 1, Motion om farthinder från Mattias Jansson (SD) och Anders Sehlin 

(SD) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämndens 

sammanträde 12 juni 2024 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionens första att-sats. 

Kent Kumpula (SD) yrkar i första hand bifall till motionen. 

Kent Kumpula (SD) yrkar i andra hand följande tillägg: 
att Uppsala kommun ska utreda hur hastighetskameror inom tätbebyggt område kan 
användas som alternativ till farthinder och vägbulor av olika slag, för att hålla nere 
hastigheten på fordon till gällande hastighetsgränser samtidigt som skador på fordon 
och yrkeschaufförer minimeras. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att lägga till följande att-sats ”utred hur busskuddar, klackhållplatser och andra särskilt 
farliga eller framkomlighetsdämpande trafiklösningar kan tas bort eller ersättas med 
lämpligare lösningar.” 

Jennie Claesson (L) och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersams (KD) och Kent Kumpulas (SD) yrkande att 
bifalla motionens första att-sats mot arbetsutskottets förslag att den ska besvaras och 
finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att den ska besvaras. 

Ordföranden ställer därefter Kent Kumpulas (SD) yrkande att bifalla motionens andra 
att-sats mot arbetsutskottets förslag att den ska besvaras och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att den ska besvaras. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att 
besvara tilläggsattsatsen rörande uppdrag till gatu- och samhällsmiljönämnden. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet.  

Ordföranden ställer slutligen Kent Kumpulas (SD) andrahandsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Moderaterna har länge påtalat problemen med b.la. klackhållplatser och andra 
framkomlighetsdämpande åtgärder. För att komma till bukt med dessa har vi lagt flera 
förslag bl.a. i vår budget och vi anser att den skrivningen vi yrkade på följer 
motionärernas andemening och skulle hjälpa till att lösa de hinder vi ser idag. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är glädjande att kommunen delvis går motionen tillmötes genom att intensifiera 
samrådet med Region Uppsala. Vår tolkning av en utredning av riksdagens 
utredningstjänst, ”RUT 2024_595 Hastighetskameror” är att det är möjligt att sätta upp 
hastighetskameror om man som kommun söker och får tillstånd för detta. Trafikverket 
och Polismyndigheten är undantagna från tillståndsplikt om syftet är 
hastighetsövervakning, vilket inte är fallet för kommuner. Men det betyder inte per 
automatik att det är omöjligt att få tillstånd för att upprätta hastighetsövervakning med 
kameror, bara att det kräver ett tillstånd. Här har Uppsala kommun en möjlighet att som 
pionjär i landet upprätta arbetsmiljövänliga kameror, istället för vägbulor som skadar 
både fordon och yrkeschaufförer som ideligen får studsa över vägbulorna under sin 
arbetsdag. Negativa inslag för miljön minimeras också, genom att fordon inte behöver 
konstans höja och sänka hastigheten för vägbulor (något som ökar såväl utsläpp från 
förbränningsmotorer som partiklar från bromsbelägg och gummidäck). Även 
utryckningsfordon skulle tacksamt ta emot hastighetskameror under sin utryckningsväg, 
som ett alternativ till ständiga vägbulor. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
En mycket bra och viktig motion. Det är viktigt att det utredningsarbete tillsammans med 
Region Uppsala som lyfts inkluderar möjligheten att använda moderna och små 
fartkameror istället för gupp eller tidvis hål i körbanorna som skapar stora problem och 
omfattande kostnader. I bästa fall kan dessa kameror även användas i annat 
trygghetssäkrande arbete. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 218  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 21 
augusti 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Beslutsunderlag 

• Delegationsförteckning kommunstyrelsen 2024-08-05 – 2024-08-13 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 219  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 21 
augusti 2024 
KSN-2024-00791 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Beslutsunderlag 

• Minnesanteckningar från central skyddskommitté 2024-06-12 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2024-06-12 
• Månadsbrev EST KS juni-juli 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-08-21 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 220  

Avsägelse och fyllnadsval Uppsala kommuns 
jämställdhetsråd 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Lisa Schwartz (C) från uppdraget som ledamot i Uppsala 
kommuns jämställdhetsråd, samt 

2. att utse Louise Sjödin(C) till ny ledamot i Uppsala kommuns jämställdhetsråd. 

Sammanfattning 

Lisa Schwartz (C) har inkommit med en begäran att få bli entledigad från uppdraget 
som ledamot i Uppsala kommuns jämställdhetsråd. 

Centerpartiets gruppledare Ehsan Nasari (C) har som ersättare för Lisa Schwartz (C) 
nominerat Louise Sjödin (C) till ny ledamot i Uppsala kommuns jämställdhetsråd.  

Beslutsunderlag 

Denna skrivelse, daterad 20 augusti 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 221  

Programdirektiv verksamhetsmark för 
näringslivet 
KSN-2024-01709 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att i programdirektivet lägga till inriktningen att inta en mycket restriktiv 
hållning till att ta åkermark i anspråk för hårdgjord verksamhetsmark, samt 

2. att med ändringen ovan godkänna programdirektiv verksamhetsmark för 
näringslivet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun ser stora utmaningar framför sig när det kommer till att utveckla nya 
verksamhetsområden, detta då näringslivets behov förändras och utvecklingsbar mark 
ställer större krav än tidigare. För att kunna möta näringslivets efterfrågan och behov 
och samtidigt ha en effektiv och hållbar markanvändning behövs en välutvecklad och 
aktiv markstrategi kombinerat med ett operativt arbete för att åstadkomma 
etableringsmark. Stadsbyggnadsförvaltningen bedömer att detta kommer kräva att 
alla stadsbyggnadsprojekt innehållande verksamhetsmark samlas under ett 
övergripande programdirektiv.  

Stadsbyggnadsförvaltningen har därför tagit fram ett förslag till 
programdirektivdirektiv där syftet är att långsiktigt säkerställa att näringslivets behov 
av verksamhetsmark på ett resurseffektivt sätt kan tillgodoses, bilaga 1. 

Programdirektivet kompletterar befintliga projektdirektiv för respektive pågående 
stadsbyggnadsprojekt innehållande verksamhetsmark.  

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 19 juni 2024 § 44 
• Tjänsteskrivelse daterad 5 juni 2024 
• Bilaga 1, Programdirektiv verksamhetsmark för Näringslivet 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att i programdirektivet lägga till inriktningen att ingen brukningsvärd åkermark ska tas i 
anspråk för hårdgjord verksamhetsmark. 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
att projektet Västra Librobäck tas bort från programmet. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att i programdirektivet lägga till inriktningen att inta en mycket restriktiv hållning till att 
ta åkermark i anspråk för hårdgjord verksamhetsmark 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) jämkar sig med Erik 
Pelling (S) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller mark- och 
exploateringsutskottets förslag, reviderat i enlighet med Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande. 

Reservationer 

Ehsan Nasari (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala behöver ett starkt näringsliv och det är självklart för oss i Centerpartiet att 
Uppsala ska vara en attraktiv kommun för företag att etablera sig och växa i. På samma 
sätt är det en självklarhet för oss centerpartister att värna den bördiga åkermarken på 
Uppsalaslätten så att vi kan odla spannmål för oss och kommande generationer. 
Centerpartiet i Uppsala motsätter sig därför styrets förslag att bygga ett industriområde 
på åkrarna i Västra Librobäck och vill att kommunen hittar annan mark för detta. 
Jordbruksmark är en ändlig och oersättlig resurs som är helt avgörande för en hållbar 
framtid. Den är en grundläggande förutsättning för det jordbruk som förser en växande 
mänsklighet med livsmedel. Jord som brukas binder också kol ur atmosfären, vilket gör 
jordbruket och dess gröna omställning till en nyckel för att klara klimatutmaningarna.  
Åren 2016–2020 exploaterades 117 hektar jordbruksmark i Uppsala kommun, mer än i 
någon annan svensk kommun. Det motsvarar mer än 2 procent av hela den 
jordbruksareal som fanns i kommunen 2016, och ytan kan ge närmare 900 ton vete per 
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Utdragsbestyrkande 
 

år. Vi behöver stoppa den här utvecklingen. Inte bara för att stärka vår lokala beredskap 
och försörjningsförmåga, utan också för att värna det svenska jordbruket, trygga den 
gröna omställningen och bevara den biologiska mångfalden. 
Fler Uppsalapolitiker behöver inse vikten av lokal matproduktion och behovet av att 
värna kommunens jordbruksmark. I stället för att för all framtid förstöra åkerjorden i 
Västra Librobäck uppmanar vi styret att använda skogsmark för nya industriområden. 
Detta skulle ge minst skador, eftersom Sverige har 68 procent skog, men bara 6 till 7 
procent åkermark. Det finns lämpliga skogsmarker nära Uppsala, som har föga 
betydelse för friluftslivet. 
Centerpartiet har länge kämpat för att Uppsala ska värna sina bördiga åkermarker. 
Under 2023 lyckades vi få igenom vår motion i kommunfullmäktige om att Uppsala 
kommun ska ta fram riktlinjer för att värna sina åkermarker. Vi har länge varit kritiska till 
kommunens planer i de sydöstra stadsdelarna där den politiska ledningen (S, V MP) och 
Liberalerna vill bebygga mer än 100 hektar jordbruksmark med hotell, butiker och 
flerfamiljshus. Och vi är fortsatt kritiska till planerna på industritomter i Västra Librobäck. 
Därför yrkade vi på att projektet Västra Librobäck skulle utgå från programdirektivet. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna vill se en utbyggnad av Uppsala som är hållbar. Med ett förändrat 
omvärldsläge är det av stor vikt att Uppsala och Sverige tar höjd för högre 
självförsörjningsgrad. Idag ligger den svenska självförsörjningsgraden på ca 50% medan 
motsvarande siffra i Finland är 80%. För att uppnå en god krisberedskap med säkrad 
livsmedelsförsörjning är det inte lämpligt att bygga på brukningsvärd åkermark på den 
uppländska myllan. Vi står för en politik som skapar tillväxt. En politik som skapar jobb – i 
många näringar. Vill vi ha öppna och levande landskap måste vi tillåta att jorden brukas. 
Det betyder att vi måste värna den brukningsvärda åkermark vi har. Vi har länge drivit 
frågan att de som bäst vet om marken är brukningsvärd eller passande för bebyggelse är 
fastighetsägaren. Det har vi under flera år drivit i kommunens byggnadsnämnd där vi 
menar att det är markägaren som bäst vet vilken del av deras mark som lämpar sig för 
olika ändamål och vilken del som kan styckas av och passa för bebyggelse för att kunna 
möjliggöra en fortsatt drift. Det är en frihet som ägaren besitter och en kunskap som vi 
bör ta vara på. Därför yrkade vi gemensamt med Centerpartiet och Kristdemokraterna ”I 
programdirektivet lägga till inriktningen att ingen brukningsvärd åkermark ska tas i 
anspråk för hårdgjord verksamhetsmark” och utifrån detta lyckades vi under mötet få 
alla partier att enas om en gemensam skrivning för framtida hantering av 
verksamhetsmark som vi är nöjda med. 
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Jonas Segersam (KD) lämmar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna är angelägna att man inte bygger i onödan på jordbruksmark. Det 
stora problemet med att jordbruksmark läggs igen i kommunen är dock att gårdar på 
landsbygden lägger ner, eller planterar skog på sina åkrar. Därför behöver vi en bättre 
jordbrukspolitik i Sverige än vad som varit fallet historiskt. 
När det gäller Västra Librobäck kan KD tänka sig en exploatering i de områden som ligger 
närmast väg 292. Dock vill vi freda området i de högre liggande områdena i nordväst. 
Detta för att hålla fria siktlinjerna från Stabbyfälten som vi vill freda för bebyggelse. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna kommer alltid att vara progressiva, tillväxtinriktade och företagsvänliga. Vår 
kommun har unika förutsättningar med två världsledande universitet, två 
universitetssjukhus och ett innovationsstödsystem i världsklass. Uppsala ska vara en av 
de bästa platserna i Sverige att etablera och driva företag på. Det är jobben som 
genererar skattemedel och finansierar skola, vård och omsorg. Ju fler företag desto 
bättre välfärd. Samtidigt behöver vi vara varsamma när vi utvecklar vår kommun. 
Uppsalas bördiga åkermark är avgörande för en hållbar framtid och måste fredas. Det är 
en grundläggande förutsättning för jordbruket och bevarandet av den biologiska 
mångfalden. Världsläget visar även på att Uppsala och Sverige behöver sträva mot högre 
beredskap och ökad självförsörjandegrad. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är mycket viktigt att Uppsala kommun säkerställer mer planlagd verksamhetsmark 
riktad mot näringslivets medellånga och långsiktiga behov. Inte minst måste kommunen 
bättre matcha sina ambitiösa målsättningar om att det lokala näringslivet ska stärkas 
kraftigt de kommande åren.  
Med ovan sagt är det inte önskvärt att ta stora ytor av högvärdig brukningsvärd 
jordbruksmark i anspråk för industri, annan näringsverksamhet eller andra 
fastighetsprojekt. Planerna måste fokusera mer på ytor som inte inkluderar högvärdig 
brukningsvärd jordbruksmark. Nuvarande förslag innebär att intrånget på den 
högproducerande åkermarken är besvärande stort.  
Med tanke på Sveriges, och Uppsala kommuns, nu låga självförsörjningsgrad, anser 
Utvecklingspartiet demokraterna att kommunen måste planera utifrån den oroliga 
omvärld vi faktiskt lever i samt ha bättre beredskap för klimatförändringarnas negativa 
effekter. Beredskapen för krig måste höjas och självförsörjningsgraden måste öka till en 
betydligt högre nivå. Förvars- och säkerhetsläget samt klimatförändringarna kräver det. 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att andra områden med fördel, som kommunen 
har rådighet över och där marken inte lämpar sig för åkerbruk, ska exploateras för 
näringsverksamhet. Programdirektivet bör utifrån ovan omarbetas. 
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§ 222  

Svar på motion om Gula bänkar mot psykisk 
ohälsa och suicid från Carolina Bringborn (M) 
KSN-2023-02466 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Carolina Bringborn (M) föreslår i en motion väckt 4 september 2023 att Uppsala 
kommun ska utreda hur de gula bänkarna kan införas i Uppsala kommun, om de bör 
riktas mot en specifik målgrupp samt var de strategiskt bör placeras. Vidare föreslås att 
utreda om bänkarna kan finansieras via privata donationer. I samband med att 
bänkarna introduceras föreslås en tydlig informationskampanj i samråd med berörda 
föreningar och regionen för att informera om de gula bänkarnas syfte.  Det föreslås 
även att Uppsala kommun i samband med att bänkarna introduceras lanserar en 
hemsida med information om psykisk ohälsa och suicid samt med tips på hur goda 
samtal kan initieras och föras kring psykisk ohälsa och därutöver information om var 
det finns professionell hjälp att få för den som lider av psykisk ohälsa och/eller 
självmordstankar. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 13 augusti 2024 § 175 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 juni 2024 
• Bilaga 1, Motion om Gula bänkar mot psykisk ohälsa och suicid från Carolina 

Bringborn (M) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämndens 

sammanträde 12 juni 2024.  
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till motionen. 

Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionens andra och tredje 
att-sats. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) yrkande att bifalla motionens första att-
sats mot arbetsutskottets förslag att den ska besvaras och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att den ska besvaras. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla 
motionens andra att-sats mot arbetsutskottets förslag att den ska besvaras och finner 
att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att den ska besvaras. 

Ordföranden ställer slutligen Therez Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla 
motionens tredje att-sats mot arbetsutskottets förslag att den ska besvaras och finner 
att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att den ska besvaras. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna stödjer Carolina Bringborn och Moderaterna i denna viktiga motion. Trots en 
positiv utveckling av folkhälsan finns det fortfarande stora och ökande skillnader i hälsa 
mellan och inom olika grupper. Redan idag sker det mycket bra arbete för att främja 
psykisk hälsa och förbygga psykisk ohälsa, men vi behöver göra mer. Vid tidpunkten för 
motionens beredning har redan de gula bänkarna introducerats och det är bara att 
beklaga att denna motion, och dess upphovsmakare, inte fick uppmärksamheten som 
den förtjänar. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun måste i större utsträckning utnyttja att det finns privatpersoner, 
stiftelser och företag som är beredda att finansiera och underhålla viktiga tjänster i vårt 
offentliga rum. 
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§ 223  

Svar på initiativ om att fira OS-guldmedaljör 
från Jonas Segersam (KD) 
KSN-2024-02384 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ge kommunledningskontoret i uppdrag att, i samverkan med kultur-, 
idrotts- och fritidsförvaltningen och föreningslivet, ta fram en plan för hur 
firande av idrottsliga prestationer ska ske i Uppsala kommun, samt 

2. att initiativet därmed anses besvarat. 

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) har i initiativärende väckt den 21 augusti 2024 föreslagit att 
kommunledningskontoret får i uppdrag att i samarbete med Uppsala IF ordna en 
offentlig hyllning av Uppsalas OS-guldmedaljör Armand Duplantis i närtid.  

Beslutsunderlag 

• Missiv daterat 21 augusti 2024 
• Bilaga, initiativärende om att fira ODS-guldmedaljör från Jonas Segersam (KD) 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
föreliggande förslag. 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till 
initiativet och den första att-satsen i föreliggande förslag. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till föreliggande förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först den andra att-satsen i föreliggande förslag att besvara 
initiativet mot Jonas Segersams (KD) med fleras yrkande att bifalla initiativet och finner 
att kommunstyrelsen besvarar initiativet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller den första att-satsen i 
föreliggande förslag. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet. 
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